
 
 

IS PLEASED TO INVITE YOU TO THE LECTURE 
GIVEN BY 

PROFESSOR SIMON MIMOUNI 
 

 
 

JACQUES FRÈRE DE JÉSUS, 
DE LA TRADITION À L’HISTOIRE 

  

WEDNESDAY, OCTOBER 16, 2013  2:00-3:30pm 
 

The Department of Theological Studies 
2140, Bishop Street  D-001 Basement 

 
Professor Simon Claude Mimouni has been “directeur d’études” at the Section of Religious Studies in the 
Ecole pratique des hautes études (EPHE) in Paris. His research focuses on the historical development of the 
movement of Jesus’ disciples inside and outside of Judaism in the first two centuries CE. He is the author 
of number of books and articles pertaining to early Judaism and early Christianity, as well as to the 
apocryphal literature. His most recent publications include: Early Judaeo-Christianity. Historical Essays 
(Leuven: Peeters, 2012) ; Le judaïsme ancien du VIe siècle avant notre ère au IIIe siècle de notre ère : des 
prêtres aux rabbins (Paris: PUF, 2012); Les traditions anciennes sur la Dormition et l’Assomption de 
Marie. Etudes littéraires, historiques et doctrinales (Leiden-Boston: Brill, 2011); La circoncision dans le 
monde judéen aux époques grecque et romaine. Histoire d’un conflit interne au judaïsme (Leuven: Peeters, 
2008); Le christianisme des origines à Constantin (with Pierre Maraval) (Paris: PUF, 2006); Les fragments 
évangéliques judéo-chrétiens « apocryphisés ». Recherches et perspectives (Paris: Gabalda, 2006), etc. 


